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Advies Cliëntenraad  aangaande de ”Stand van zaken armoedebeleid 2015 en voorstel voor accenten 
2016” 
 
Geacht College, 
 

Op 2 november j.l. (en een aanvulling op 5 november j.l.) heeft de Cliëntenraad de concept stukken 
over de ‘stand van zaken armoedebeleid 2015 en voorstel voor accenten 2016’ van de 
beleidsmedewerkers ontvangen. Op 6 november j.l. hebben de beleidsmedewerkers een toelichting 
gegeven op deze stukken. In de definitieve regeling is één opmerking van de Cliëntenraad opgenomen 
met betrekking tot de Stadjerspas. 
In de bovenstaande notitie zijn heel veel zaken opgenomen. De armoedeprojecten zijn een veelvoud 
aan projecten en zijn te divers om, in deze reactie, overal op in te gaan.  
De Cliëntenraad heeft, na interne bespreking, wel een aantal adviezen en opmerkingen: 
 
Advies: 

1. Onderzoek welke projecten nu daadwerkelijk bijdragen aan het verminderen van de armoede. 
2. Onderzoek welk deel van het beschikbare budget daadwerkelijk terecht komt bij de mensen in 

armoede 
3. Zet beschikbare budgetten op een andere manier in 
4. Leg de accenten voor 2016 voor een deel anders. 

 
Toelichting: 
 
In ons advies van 8 april 2015 over het armoedebeleid van de gemeente hebben we reeds 
geconstateerd “dat alle betrokkenen dezelfde intentie hebben, inclusie. De samenleving meer in 
evenwicht brengen”. Deze intentie bleek ook duidelijk in het recentelijk gesprek dat de Cliëntenraad 
gevoerd heeft met ambtenaren die belast zijn met het ontwikkelen en uitvoeren van het gemeentelijk 
armoedebeleid. De Cliëntenraad kan zich in dit gedachtegoed terugvinden. 
De Clientenraad is verheugd om te zien dat er het afgelopen jaar verbeterpunten waar te nemen zijn in 
uitvoering van het armoedebeleid. We denken daarbij met name aan de Stadjerspas en het adviesteam 
Kindpakket, waardoor het vangnet toegankelijker is geworden voor een deel van de doelgroep. Ook 
initiatieven als de laptopregeling, toegankelijkheid, zelfstandigen in zwaar weer en bestrijding 
laaggeletterdheid waarderen wij.  
 
Onderzoek welke projecten nu daadwerkelijk bijdragen aan het verminderen van de armoede 
Ondanks alle initiatieven geven de cijfers aan dat in Groningen nog steeds een op de vijf kinderen in 
armoede leeft. In Beijum zelfs een op de twee kinderen.  De Clientenraad vraagt zich af hoe dat komt? 
Hoe is waarneembaar dat de armoedeprojecten van het afgelopen jaar een bijdrage hebben geleverd 
aan het terugdringen van het aantal mensen dat in armoede leeft? Is er onderzoek gedaan naar de 
effectiviteit van de diverse projecten? Wat zijn de waarneembare resultaten tot nu toe? Is het aantal 
volwassenen en kinderen die onder de armoedegrens leven afgenomen? Hebben deze mensen hun         
(financiële) rust en zekerheid gekregen? Wij hebben het niet kunnen waarnemen of in de stand van 
zaken armoedeproject 2015 terug kunnen vinden. In tegendeel bij de Let’s Gro bijeenkomst bij de 



Voedselbank over het op termijn overbodig maken van de Voedselbank werd een verontrustend beeld 
geschapen. Mensen die in onze stad in armoede leven hebben alles behalve (financiële) rust en 
zekerheid. Ze hebben te weinig inkomen en daardoor schulden met alle zorgen van dien en zijn – als 
ze de schaamte voorbij zijn-  aangewezen op charitas instellingen als  de voedselbank. In plaats dat ze 
voldoende financiële ondersteuning krijgen uit het vangnet. Mensen voelen zich klein en gaan hieraan 
kapot. 
 
Onderzoek welk deel van het beschikbare budget daadwerkelijk terecht komt bij de mensen in armoede 
Daarnaast vraagt de Clientenraad zich af welk deel van het beschikbare budget nu daadwerkelijk bij de 
mensen in armoede terecht komt en welk deel van het budget opgaat aan ‘overhead’ (organisaties, 
instellingen, ontwikkelen systemen etc.). Een deel van het budget wordt bijvoorbeeld gebruikt voor het 
ontwikkelen van een systeem voor de Stadjerspas. De Clientenraad is er zich van bewust dat niet alle 
effecten direct meetbaar zijn, aangezien het vaak stapjes zijn in een groter geheel. 
 
Zet beschikbare budgetten op een andere manier in  
Een deel van het ‘vliegwiel-budget’ wordt gebruikt voor talentontwikkeling. De Cliëntenraad is van 
mening dat dit deel neerkomt op een oneigenlijk gebruik van de gelden uit het armoedebeleid. Dit deel 
van het budget is niet voor het bestrijden van de armoede bedoelt, maar veel meer op het laten 
participeren (en richting werk te gaan). Er wordt o.i. volledig voorbij gegaan aan de 
sociaaleconomische realiteit en de scheefgroeiende verhoudingen op de arbeidsmarkt tussen hoog- en 
laag opgeleiden. In dit kader komen bezuinigingen op de sociale zekerheid extra hard aan, vooral bij 
mensen die nu al afhankelijk zijn van het armoedebeleid.  
De Cliëntenraad is van mening dat dit deel van de kosten gefinancierd hoort te worden uit het 
Participatiebudget. Dit soort initiatieven hoort veel meer op dat terrein thuis. Dat maakt tevens de weg 
vrij om het budget voor het armoedebeleid op een andere manier in te zetten. 
 
Leg de accenten voor 2016 voor een deel anders 
De Clientenraad zou graag zien dat er een accentverschuiving komt om een groter deel van het 
beschikbare budget terecht te laten komen bij de mensen die in armoede leven.  
Het verbeteren van de toegang tot het armoedebeleid is overigens een noodzakelijk iets. De 
Clientenraad heeft al eerder aangegeven dat de regelingen slecht vindbaar en bekend zijn. Een 
initiatief als een bel-team voor het kindpakket zou ook (veel) breder ingezet kunnen worden. De 
ervaring is dat mensen dan beter bereikt worden (ook bv zelforganisaties kunnen hier een rol in 
spelen) 
Het initiatief van de brugfunctionaris wordt erg gewaardeerd door de Clientenraad aangezien deze 
gezinnen in armoede ondersteunt om hulp beter bereikbaar te maken en wij pleiten ervoor om deze 
concrete hulp uit te breiden. 
Een ander punt is om mensen die bij de GKB in de schuldhulpverlening zitten of kortingen krijgen op 
hun uitkering, niet beneden 90% van het bestaansminimum te laten geraken en de kinderbijslag in 
deze ongemoeid te laten. 
 
De Cliëntenraad gaat ervan uit u met dit advies van dienst te zijn en gaat graag verder met u in gesprek 
om de adviezen verder uit te werken. 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
John Wind 
(Voorzitter Clientenraad Groningen) 
 
 
 
 
 


